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Socialdemokraterna i Svenljunga vill bygga:

Ett samhälle genomsyrat av demokratins ideal om alla
människors lika värde.

Ett solidariskt samhälle där frihet och jämlikhet är målet.

Ett samhälle där segregation och diskriminering inte får
fotfäste.

Ett samhälle där alla kan växa till fria och självständiga
människor och med en generell välfärd där behoven och inte
plånboken styr.

Ett samhälle där trygghet, rättvisa och utveckling är en
ledstjärna.

I det här handlingsprogrammet berättar vi om vad vi
gjort 2019-2022 och vad vi vill fokusera på under
mandatperioden 2023 till 2026.

Fler jobb i Svenljunga är vår viktigaste fråga. Fler jobb ger
stark ekonomi och möjlighet att utveckla skolan,
äldreomsorgen och vården, samtidigt som det ökar
människors möjligheter att styra över sina egna liv.
Detta kräver stabila och trygga arbetsmarknadsförsäkringar
(a-kassa) och en aktiv arbetsmarknadspolitik med stora
möjligheter till vidareutbildning, för att klara
konkurrenskraften.

Batterifabriken i Lockryd kommer att ge en fantastisk skjuts
framåt när det gäller arbetstillfällen i kommunen.

En stabil ekonomi är ett måste för att kunna utveckla
kommunen. Svenljunga kommun skall därför ha en budget i
balans för att klara framtidens utmaningar.

Svenljunga kommun visar överskott i finanserna och därmed
finns möjlighet till satsningar.

Utbildning av god kvalitet i grundskola, gymnasium och
högskola är nödvändig för att företagen ska kunna hitta
personal med rätt kompetens. Nya skolor och förskolor är
planerade.

Sjuhäradsbygden är beroende av industri kring textil,
design och logistik. Svenljunga har ett väl utvecklat näringsliv
inom både trä och skinnbearbetning. Vi Socialdemokrater vill
verka för att bredda och förnya den lokala arbetsmarknaden!



Turism- och serviceföretag har stora möjligheter att skapa
fler arbetstillfällen i kommunen.

Vi är övertygade om att investeringarna i Lockryd kommer
att påverka näringslivet mycket positivt i hela kommunen.

Utveckling av Svenljunga och samarbete med andra
kommuner.

Svenljunga är en kommun som till ytan är stor men
befolkningsmässigt liten. Vi ser det som nödvändigt att
systematiskt stärka kommunens utvecklingskraft. Det gör vi
genom olika nätverk i Boråsregionen.

Socialdemokratin vill forma ett samhälle som bygger på alla
människors lika värde och lika rätt, ett samhälle utan
fördomar och diskrimineringar. Vi gör utbildningsinsatser för
personal inom vårdande yrken, för personal i skolan, inom
socialtjänsten och inte minst för politiker i kommunen.

Vi vill vi fortsätta utveckla Svenljunga nästa
mandatperiod!

• Nybyggda skolor för att nå de bästa skolresultaten i
Sjuhärad.

• Nya bostäder med fokus på hyresrätter planeras vid
Såken i Hillared samt utmed Ätran i Svenljunga.

• Fria arbetskläder och skor till vård och förskolepersonal

• Skapa ett ekologiskt och energisnålt Svenljunga där vi
använder förnybara resurser, ex. solenergi, bioenergi, öka
antalet miljöfordon.

• Stärka samverkan och samarbetet med
grannkommunerna.

• Slå vakt om strandskyddet så att naturen förblir en
tillgång som är fritt tillgänglig för alla, men även
möjliggöra byggnation av bostäder i strandnära lägen

• Fortsätta att söka finansiering för en bro över Ätran
bakom Klockaregården.

• Öka stödet till ideella föreningar, studieförbund och
byalag.



Socialdemokraterna i Socialnämnden arbetar för:

Ett solidariskt samhälle tar gemensamt ansvar för sina
invånare. Vi ska ta hand om varandra, inte tjäna på varandra.
Vi socialdemokrater vill bygga framtidens omsorgsboende
med människor för människor. Målet är en trygg kommun för
alla.

Service och omsorg ska drivas i offentlig regi. Vi
Socialdemokrater kan aldrig ställa upp på en politik som
säljer ut och privatiserar omsorgen.

Ingen ska tjäna på det behov som finns hos våra
medborgare.

När du blir äldre
Vi Socialdemokrater i Svenljunga anser att en trygg ålderdom
innebär att den äldre får den hjälp hen behöver och kan
påverka denna omsorg. Våra boenden för äldre ska hålla hög
kvalitet och att alla ska ha rätt till ett eget boende. De som
vill bo kvar i hemmet ska ha möjlighet att göra det med en
väl utbyggd hemtjänst, tillgång till korttidsplatser,
hemsjukvård och rehabilitering.

För dig som lever med funktionsvariation
Grunden i socialdemokratisk politik är att personer med
funktionsvariation är medborgare med samma rättigheter
och skyldigheter som alla andra. Vi Socialdemokrater vill öka
den fysiska och psykosociala tillgängligheten i hela
kommunen samt förbättra möjligheterna till sysselsättning
och rehabilitering.

Trygghet i nära relationer
Alla människor har rätt till en tillvaro fri från våld i alla dess
former. Våld i nära relation kan drabba alla och ska
bekämpas. Den som utsätts ska få den hjälp och det stöd
som behövs. Vi Socialdemokrater vill stödja och utveckla
kvinnojourens arbete. Vi vill verka för ett gott samarbete
mellan Socialtjänsten, Skolan, Polisen, Kultur &
Fritidsverksamheten och Kvinnojouren.

Vi Socialdemokrater ska också i detta sammanhang verka för
att bekämpa drog-och alkoholmissbruk.

Arbetsmiljö
För att säkerställa kvaliteten och personalens arbetsmiljö
inom omsorgen vill vi Socialdemokrater öka antalet anställda.
Vi anser också att det är nödvändigt att öka satsningen på
kompetensutbildning för personalen. För att klara
rekryteringen till omsorgen de kommande åren behöver vi
satsa på personalen.



Vi har åstadkommit detta inom socialnämnden de
senaste fyra åren:
• Våra boenden håller hög kvalitet.

• För demenssjuka och människor med kognitiv svikt finns
det gruppboende med trygghet, kontinuitet och
stimulans.

• Service och omsorg drivs i offentlig regi.

• Ingen tjänar pengar på det vårdbehov som finns hos våra
medborgare.

Socialdemokraterna i Socialnämnden vill
fortsätta utvecklingen nästamandatperiod:

• Stärka den enskildes möjlighet att påverka sin situation.

• Kompetensutbildning för personalen, för att höja
statusen inom omsorgsyrkena.

• Erbjuda kompetenshöjande utbildning för personal inom
omsorg/LSS (Lagen om Stöd och Service för vissa
Funktionshindrade).

• Ingen städning eller tvätt för vårdpersonal på Vård- och
Omsorgsboenden, för att säkerställa vårdkvaliteten.

• Förbättra möjligheterna till sysselsättning för personer
med fysisk och psykosocial funktionsvariation.

• Rätt till eget omsorgsboende med hög kvalitet.

• Rätt för par, även samkönade att fortsätta bo tillsammans
på äldreboenden.

• Vi vill se fler boenden med god tillgänglighet.



Socialdemokraterna i
Barn- och utbildningsnämnden vill:

Socialdemokraterna vill skapa en skolorganisation som kan
möta framtidens behov i hela kommunen. Vi vill anställa mer
personal och framförallt fler behöriga pedagoger. Bygga nya
förskolor och skolor samt se till att personal och elever får en
arbetsmiljö som ger trygghet och skapar studiero. Barnen är
vår framtid och vi har inte råd att inte satsa på dem!

Socialdemokraterna har åstadkommit detta inom
Barn- och Utbildningsnämnden under de senaste fyra
åren:
• Gemensam syn på vad vi vill med skolan

Vi har en stor enighet, från politiker till lärare, att vi ska ha
en skola där varje elev når SIN fulla potential!

• En hållbar skolorganisation i södra kommundelarna
Efter 30 års diskussioner har vi lyckats skapa en stor
majoritet som ställt sig bakom en långsiktigt hållbar
skolorganisation i våra södra kommundelar.

• Höjda resultat i årkurs 9
Fler elever blir behöriga till gymnasiet! Det skapar
framtidstro hos våra barn när de klarar sina
grundskolestudier. Resultaten har höjts de senaste åren
och den resan fortsätter vi!

• Satsningar på Elevhälsan
Vi har anställt fler specialpedagoger och startat upp ett
Resursteam för att stötta samtliga skolor!

• Personal som trivs och stannar hos oss
Under flera år har vi tidigare haft stor omsättning i
kommunen på lärare och rektorer. Den trenden har vi nu
brutit.

• Effektiva satsningar på digitalisering
När pandemin slog till stod vi väl rustade i Svenljunga.
Alla våra elever har digitala verktyg och är vana att arbeta
med digitala system.

• Ny förskola på centralorten
Vi har länge haft köer på centralorten. Nu har vi byggt en
ny stor förskola för mindre pengar än vad som
budgeterats.

• En avgiftsfri kulturskola
Alla barn mår bra av att spela ett instrument, dansa eller
liknande. Det ska inte styras av föräldrarnas plånbok!

• Fler vuxna i skolan
Vi har anställt mentorer på högstadiet för att stötta
eleverna, men även för att avlasta lärarna.



Socialdemokraterna i Barn- och Utbildningsnämnden
vill fortsätta utvecklingen nästamandatperiod!

• Alla elever ska ges möjlighet att nå sin fulla potential.
Alla elever kan inte nå högsta betyg i samtliga ämnen. Vi
är bra på olika saker. Varje barn ska ges möjlighet att
utveckla sina förmågor så långt det går.

• I skolan ska man vilja vara Skapa inspirerande lärmiljöer
Vi vill skapa miljöer och klimat där både elever och lärare
trivs och mår bra. Arbetsmiljön måste prioriteras för att
skapa närvaro och studiero!

• Utveckla våra digitala system Under pandemin så har vi
förstått hur viktig igitaliseringen är. Vi har redan kommit
långt i Svenljunga och vill fortsätta ligga långt fram i den
processen. Vi rustar våra barn för framtiden!

• Kompetensutveckling för vår personal Vi vet att det
kommer råda brist på lärare en lång tid framöver. Därför
vill vi investera i den personal vi har och ge dem möjlighet
att utvecklas och att läsa in behörigheter.

• Fortsatt satsning på läxhjälp Alla elever har inte
möjlighet att få stöd med sina läxor hemma, av olika
anledningar. Vi vill utöka möjligheterna till läxhjälp i olika
former efter skolans slut.

• Utreda framtidens skolorganisation
Mogaskolan är en stor enhet med elever från
förskoleklass till årskurs 9. Vi vill titta på möjligheten att
förändra strukturen på skolorganisationen. Vi tror att
detta vore bra för studieron och tryggheten.

• Fler män i förskola och skola
Allt för få män arbetar i skola och förskola. Vi tror att det
är viktigt för våra barn med både kvinnliga och manliga
förebilder och vi vill därför försöka öka andelen män som
söker sig till våra verksamheter.



Socialdemokraterna i Samhällsbyggnadsnämnden har
genomfört detta under de senaste fyra åren:

• Ökat stödet till föreningar och byalag

• Verkat för införandet av en Laddinfrastrukturplan i
Svenljunga Kommun.

• Möjliggjort att bygga strandnära bostäder i Holsljunga.

• Påbörjat planeringen av strandnära bostäder vid sjön
Såken i Hillared

• Fortsatt en utbyggnad av trygga Gång- och cykelvägar i
hela kommunen

• Införskaffat en bokbil för ökad biblioteksservice i hela
kommunen

• Initierat och invigt en 18-håls Discgolfbana vid Moga
Fritid

• Vattenförsörjning till norra kommunen och reservvatten
till Svenljunga centralort.

• Byggt en tömningsplats för husbilar

Socialdemokraterna i Samhällsbyggnadsnämnden vill
fortsätta utvecklingen nästamandatperiod:

• Utveckla biblioteksverksamheten som mötesplats och
plattform för informationssökande, studier och kulturella
upplevelser.

• Uppmuntra och öka stödet till mindre kulturarrangemang
för barn och ungdom.

• Vi vill verka för ett kreativt och demokratiskt Svenljunga.
Vi ser kulturen som en viktig del av välfärden.

• Vi vill också skapa fler fysiska mötesplatser i kommunen.

• Utveckla Moga Fritid – med fler fritidsverksamheter för
alla.
Fler ska få möjlighet att idrotta. Avgifterna ska hållas låga
så att alla har möjlighet att delta.

• Vi vill att tjejer och killar kan idrotta på lika villkor.

• Självklart ska vi satsa på idrott och friluftsliv för äldre.

• Behålla och öka sammanhängande grönområden inom
tätorterna.

• Bevara värdefull natur.

• Sverige är ett miljöland i framkant. Det ska också märkas i
Svenljunga.

• Vi tror på breda lösningar och investeringar snarare än
skattesänkningar för att skydda vår miljö.

• Fortsätta bygga ut trygga gång- och cykelvägar s.k. GC-
leder



• Bygga en ny gångbro över Ätran i tätorten.

• Svenljunga kommun ska ha en infrastruktur som går att
lita på.

• Vi vill att det ska finnas trygga gång- och cykelvägar för
oskyddade trafikanter. Detta ger möjlighet att ta sig till
och från skola, arbetsplats och fritidsverksamheter på ett
tryggt och säkert sätt.

• Införa nya digitala e-tjänster till nytta för medborgarna.
Vi Socialdemokrater vill dra nytta av digitaliseringens
möjligheter som kommer till nytta för alla.

• Arbeta för långsiktig samverkan med andra kommuner.
Genom att samverka med andra kommuner, kan vi
säkerställa att vi alltid har resurser tillgängliga för vår
kommunala verksamhet.

Våra kommunala fastighetsbolag

Våra kommunala fastighetsbolag har genomfört detta
de senaste 4 åren:

• Byggt ny förskola i Svenljunga
Efter flera års planerande och överklagande startade
Svenljunga Verksamhetslokaler bygget av en ny
välbehövlig förskola i Svenljunga. Samtal med grannar,
bra projektledning och lyhörd byggentreprenör lyckades
byggnationen genomföras snabbt och till lägre kostnad
än kalkylen.

• Slutförandet av ombyggnad av Hantverkshuset
Under dessa fyra år har slutfört ombyggnad av
Hantverkshuset. Detta innebär att
arbetsmarknadsenheten med sitt viktiga arbete nu
samlats på ett ställe.

• Genomtänkta underhållsplaner i kommunens
verksamhetslokaler
Vi har arbetat under perioden med att få fram hållbara
underhållsplaner för kommunens verksamhetslokaler.
Trots ett stort underhållsbehov klarar bolaget att
underhålla fastigheterna i ett acceptabelt tempo.

• Bygga i trä
Efter motion från Socialdemokraterna har fullmäktige
beslutat att kommunen och dess bolag ska bygga i trå.

• Nya hyresrätter
Svenljunga Bostäder handlade i slutet av förra året ett
projekt för byggande av 11 nya lägenheter centralt i
Svenljunga. Byggnationen sker i trä och inflyttning 2023.



Vi vill fortsätta utvecklingen inomSvenbo nästa
mandatperiod!

• Vi vill bygga fler hyresrätter
Svenljunga Bostäder har inventerat lediga tomter för att
kunna bygga fler nya hyresrätter i kommunen. Svenljunga
kommun kommer att växa befolkningsmässigt, nya
bostäder är en nödvändighet för detta.

• Klimateffektiviseringar
Det kommunägda bostadsbeståndet och de olika
verksamhetslokalerna måste energieffektiviseras.
Energisystem moderniseras och byggnaderna
klimatrenoveras.

• Installation av solceller
Vi måste arbeta för att kunna installera fler solceller i det
kommunala beståndet. Energin blir dyrare och vi måste
satsa på klimatanpassade energisystem.

• Nya skolor
Fullmäktige har beslutat om två skolor i de södra
kommundelarna. Svenljunga Verksamhetslokaler kommer
tillsammans med barn- och utbildningsnämnden arbetar
med att det blir bra utbildningslokaler.

• Bygga fler förskolor
För kommunens expansion krävs att vi följer med både
skolor och förskolor. Vi måste hitta de områden som
behöver förskolor för att minska föräldrars restider till
barnomsorgen.




